

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN**  
**DEWAN RAKYAT MALAYSIA**

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

**DARIPADA : DATO' DR. MOHD KHAIRUDDIN BIN  
AMAN RAZALI [ KUALA NERUS ]**

**TARIKH : 8 JULAI 2019**

**SOALAN**

**Dato' Dr. Mohd Khairuddin bin Aman Razali [ Kuala Nerus ]** minta **MENTERI LUAR NEGERI** menyatakan pelan tindakan terbaru di peringkat OIC melalui Deklarasi Makkah yang dibentangkan dalam Sidang Kemuncak OIC bulan lalu bagi menyelesaikan konflik panjang di Palestin.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Saya ingin mengucapkan terima kasih kepada Yang Berhormat Kuala Nerus di atas pertanyaan yang dikemukakan.

Tuan Yang di-Pertua,

2. Sepertimana Dewan yang mulia ini sedia maklum, Sesi Ke-14 Sidang Kemuncak OIC yang diadakan di Mekah, Arab Saudi baru-baru ini telah menerima pakai tiga (3) dokumen hasil yang merangkumi pelbagai isu politik, ekonomi dan sosio-budaya yang berkepentingan kepada negara-negara anggota OIC dan umat Islam.

3. Untuk makluman Dewan yang mulia ini, hanya dua (2) dokumen yang diedarkan kepada negara-negara anggota OIC semasa Sidang Kemuncak tersebut berlangsung iaitu Kenyataan Akhir (*Final Communique*) dan Resolusi Khas mengenai isu Palestin. Negara-

negara anggota OIC hanya menerima dokumen Deklarasi Mekah (*Makkah Declaration*) melalui laman rasmi OIC beberapa hari selepas berakhirnya Sidang Kemuncak tersebut.

Tuan Yang di-Pertua,

4. Secara dasarnya, dokumen hasil Sesi Ke-14 Sidang Kemuncak OIC merupakan keputusan yang telah dipersetujui oleh kesemua negara anggota OIC secara sebulat suara (*'consensus'*) termasuk Malaysia. Pendirian Malaysia adalah selaras dengan pendirian OIC terutama sekali dalam isu-isu berkaitan dengan kepentingan Ummah sejagat seperti isu Palestin, situasi komuniti umat Muslim di negara-negara bukan Islam termasuk komuniti minoriti Islam di Selatan Filipina, Selatan Thailand dan etnik minoriti Rohingya di Myanmar, isu-isu keganasan dan fahaman pelampau keganasan (*Violent Extremism*) serta Program Tindakan Sepuluh Tahun OIC (2016-2025).

5. Dalam isu Palestin, OIC telah menegaskan pendirian teguhnya serta sokongan yang penuh ke atas perjuangan rakyat Palestin untuk mendapatkan hak-hak mereka, termasuk hak untuk menubuhkan sebuah negara Palestin yang merdeka dan berdaulat dengan Al-Quds Al-Sharif sebagai ibu negara. Selain itu, OIC juga telah menolak keputusan Amerika Syarikat mengiktiraf Baitul Maqdis sebagai ibu negara Israel dan memindahkan kedutaannya dari Tel Aviv ke Baitul Maqdis.

6. Bagi menzahirkan kesungguhan OIC dalam isu Palestin, satu (1) Resolusi Khas mengenai isu Palestin telah diterima pakai oleh Sidang Kemuncak tersebut yang turut menggariskan perkembangan terkini, pendirian negara-negara anggota OIC dalam isu ini serta tindakan yang harus diambil oleh OIC di peringkat antarabangsa dalam memelihara hak rakyat Palestin.

7. Semasa mesyuarat persediaan kepada Sesi Ke-14 Sidang Kemuncak OIC di peringkat menteri, YB Menteri Luar Negeri telah mengalu-alukan penyertaan Palestin ke Statut Rom pada tahun 2015. YB Menteri Luar Negeri turut memaklumkan usaha oleh Yayasan

MyAQSA, sebuah pertubuhan bukan kerajaan Malaysia, melalui satu pasukan yang dianggotai oleh para peguam dan pembela hak asasi kemanusiaan mengumpul dan menyusun bukti-bukti kekerasan Israel terhadap rakyat Palestin, dengan tujuan untuk mendakwa rejim Israel secara rasmi di Mahkamah Jenayah Antarabangsa (*International Criminal Court – ICC*).

Tuan Yang di-Pertua,

8. Penyertaan Malaysia ke Sidang Kemuncak OIC baru-baru ini mencerminkan komitmen Malaysia sebagai sebuah negara anggota OIC yang komited dan sentiasa menyokong objektif-objektif pertubuhan tersebut terutamanya dalam mengetengahkan isu Palestin.

Sekian, terima kasih.